
המלצה מכתבי

שלמה דבורה לפני פסח השנה:

 ,השם שליט"איישר כוח גדול לכל קהילת הסולם הקדושה ובראשם כבוד הרב החכם היקר החכם והגאון הרב אדם סיני  
ישמרהו ויחיהו ,נשיא בית המדרש ללימוד פנימיות התורה וחכמת הקבלה  -המזכים את הרבים בשתיית מי באר האמת 

הזוהר המזכך את הרצון או הנשמה ומחזירה למוטב -כמה משמח לדעת שיש אנשים חשובים ויקרים החיים את ובאור 
הכלל ביראה ואהבה של כל בית ישראל ולכל העולם כולו למען קיום תכלית ומטרת הבריאה ואהבת לרעך כמוך -על ידי 

 הבורא יתברך ובאהבת כל אדם אשר נברא בצלם   ותצליחו ותעלו  עוד מעלה מעלה  באהבתיתןאימון ותיקון הנשמה -מי 
!בעזרת השם יתברך כל אשר חמדה נפשכם לו יהי -בברכת חג פסח כשר ושמח ומועדים לשמחה

לפני מספר שנים הזדמן מזלי לפגוש את הרב אדם סיני וקהילת הסולם הנפלאה. מדובר על אחת התקופות המשמעותיות 
את דופן, זכיתי לצמיחה רוחנית יוצאת מן הכלל וסביבה תומכת שאין כמותה. תוך בחיי. לצד לימוד מעמיק והדרכה יוצ

 הראיה הרוחנית שלי, זכיתי להגדיל, להעמיק ולהרחיב את היכולות המטיבות שלי עם העולם התחחדהמספר חודשים 
ח בסביבה שכל חבריה והכרתי אנשים נפלאים שכל רצונם, כוונתם ומעשיהם אך להשפיע ולהיטיב. היה נהדר לגדול ולצמו

דמות ראויה לחיקוי וצמיחה. מאז עברו שנים מספר , אך רבים אנשים נוספים ביניהם חברים ממעגל הקרוב ומכרים 
מזדמנים שהפניתי לקהילה, כולם פה אחד התרשמו עמוקות וחוו אותו לימוד מדויק ובלתי מתפשר, חום של הקהילה 

ובהירות בדרך הרוחנית שלהם. 

 נוספות הפועלות בארץ היום בדרך הקבלה של בעל הסולם, אין לי ספק שקהילת הסולם בראשות הרב אדם לצד קהילות
סיני, זכו למקום מכובד וראוי ולו בחסד, אלא בזכות עבודה מאומצת והשפעה נפלאה שהטיבו להשפיע בינם לבין עצמם 

ים על חברות, אהבה ותמיכה שקיבלתי מאנשים ואורחיהם, שתמיד התקבלו בסבר פנים, חום וחיבוק. אני זוכר חסד נעור
נפלאים אלו והדרכה אכפתית במיוחד של הרב.

בחברות, אהבה והכרת תודה. עלו והצליחו.

ישראל בן דוד 

תלמיד ומורה לקבלה.

0503143422

בס"ד

לכל מאן דבעי שלום רב

שמי בני כהן, תלמיד לשעבר בקהילת הסולם שברמת גן.

 עברתי לגור בסמיכות לקהילת הסולם 2006. כאשר בשנת 2004ני (עדיין לומד באופן חלקי) משנת למדתי אצל הרב סי
למשך שלוש שנים. לאחר זמן עברנו לגור בנוה צוף בבנימין, שם אנו גרים עד היום.

שמעתי בצער על ההתנהלות מול הקהילה לאחרונה אשר מצביעה על הקהילה כ"כת" מסוכנת. ואני חושב שהדברים 
וצאים לגמרי מפרופורציות ואסביר מדוע.י

.שליט"אקהילת הסולם, הינה קהילה ההולכת בדרכו של בעל הסולם ובהנהגה של הרב סיני 



 שיתוף וערבות הדדית בין חברי הקהילה, הדרך היא חסידית, ובעלת מאפיינים של חסידות עם רב מועדדתהדרך הזו 
זו.מוביל דרך, ותלמידים המעוניינים ללכת בדרך 

 מאוד מאוד בהבנת התורה בדרך פנימית (ואני ממשיך גם היום ללמוד את נתרמתיבתור תלמיד קרוב, בשנים שעברו, 
השיטה) והיא מהווה לי עד היום דרך בירור חובתי בעולם. 

וטים  מהנורמה ובדרך כלל נכסטיהלאדם המתבונן מבחוץ, אדם המוגדר נורמטיבי, הליכה של "יחד" כמו בקהילה, נתפסת 
להגדיר את הקבוצה כשונה. 

 הי"ד, אם היה מנהל קהילה כיום על פי ספרו "בני מחשבה טובה" היה מיד מפיאסצנהלדעתי, בעל ה"אש קודש", האדמו"ר 
 למציאות הנורמטיבית, לצערנו.חריד שלו פשוט היחדמדווח ככת וזאת בדיוק מאותה הסיבה. 

ותובענית, שחלק מהתלמידים, באופן טבעי, מוצאים עצמם לא מתאימים  אמיתיתדעתי, אין מדובר כלל מכת אלא מדרך 
לדרך זו, אני בחרתי לצאת ולהמשיך ללמוד בקצב שונה. 

 הללו, שכיום, אם יהיה קיבוץ היחדגם קיבוצים לשעבר היו בסוג של יחד חזק מאוד, ועם השנים , ויתרו על רבים מסממני 
פות, לא יהיה לקיבוץ דיירים.שיציע שינה משותפת לילדים והכנסות משות

0505-430465 לשוחח עם מי שיבקש בנייד רשמח

.שליט"אכיום, אני בקשר שונה, אך נוהג לבקר מעת לעת את מו"ר הרב סיני 

בברכה

-- 

בכבוד רב.

בני כהן.

לכל מען דבעי ,
 שנים. הייתי חבר 11, אב לשתי בנות. היכרותי את הרב סיני וקהילת הסולם הייתה לפני כ- 52שמי איתן צרפתי, אני בגיל 

 שנים והתגוררתי באזור בית המדרש של קהילת הסולם הנמצא ברמת-4במעגל הפנימי הפעיל של קהילת הסולם במשך כ- -
גן. לפני שלוש שנים בגלל שינויים שחלו במצב משפחתי העתקתי את מקום מגוריי מאזור זה והפסקתי את פעילותי במעגל 

החברים הפנימי.
הנני אומר ומאיד בלב שלם מהיכרותי את הרב אדם סיני באופן אישי וכתלמידו לאורך השנים, שהוא מוביל את חברי קהילת 
הסולם באופן מוסרי, ישר והגון , מתוך אחריות אישית ועזרה לכל אחד ואחד מחברי הקהילה , הרב מנהיג ומלמד את חברי 
הקהילה מתוך רצון חופשי ובחירה של כל החפץ בלימוד חוכמת הקבלה על פי דרכה של היהדות ותורת ישראל. הרב בקיא 

ומלמד את חוכמת הקבלה ופנימיות התורה על פי דרכו של הרב אשלג( בעל הסולם) עלפי מנהגי החסידות ודרכם של כחכמי 
ישראל לדורות. 

חברי קהילת הסולם כולם מקיימי תורה ומצוות, גברים ,נשים, נשואים, משפחות ורווקים, נאמנים לדרך הרוחנית ועבודת 
הנפש של אהבת חברים, ואהבת לרעך כמוך, כפי שהיא נהוגה בחסידות, בכתביו של בעל הסולם וביהדות בכלל.  

שיעוריו של הרב מוקלטים ומועברים דרך האינטרנט לכל עם ישראל בכל מקום בעולם.
ברכה ,הצלחה ואהבה לכולם !

איתן צרפתי

בס"ד
                                                                      ז'/אייר/תשע"ה

לכבוד כבוד הרב הגאון אדם סיני שליט"א.
 

הנדון: דברי חיזוק ועידוד.
 



אנו קבוצת חברים בקהילת ברמת אביב, זוכים בשנים האחרונות לשתות בצמא מימי פנימיות התורה היוצאים כאור גדול 
מישיבת הסולם בראשה אתה עומד.

 
בתקופה קשה זו, בה רוחות רעות מנסות לשווא לפגוע בכרם השם, בקהילת הסולם הקדושה, לקחנו על עצמנו להרבות שלום 

בעולם, ע"י הגברת רצוננו להיות תלמידי חכמים. מעתה נוסיף בעזרת השם על השעורים הרגילים, בכל שבת לפני המנחה, 
עוד לימוד של פתיחה לתלמוד עשר ספירות - וכמובן בדרך בה הועברו השעורים על ידך.

 
לפני כשבועיים התארחתי בשבת בכפר-סבא, במהלך השבת למדנו את פרשת השבוע לפי ספרך "התורה, האדם ומה 

שביניהם" ומספר ימים לאחר מכן קיבלתי טלפון ופניה נרגשת מגבאי בית הכנסת, המבקשים לקבוע עבורם שעורים קבועים. 
לדבריהם הקהל קיבל אור כה חזק מהלימוד, ואין הם מוכנים להסתפק בלימוד חיצוני אחר.

 
בעזרת השם סופה של האמת לנצח, אני מבקש להודות לך ולחברי הקהילה הקדושה על פעילותכם בהפצת אור האמת של 
פנימיות התורה, בדרך בהירה הנשמעת לאוזן ויורדת ללב. קָטֹנְתִּי מִכֹּל הַחֲסָדִים, וּמִכָּל-הָאֱמֶת שאתה משקה אותנו. ובזאת 

אבקש לחזק את ברית האהבה, בשם קבוצת החברים ברמת אביב.
 

                                                                                       ברגשי הערכה וכבוד
                                                                                          יוסף גבריאלי

בס"ד

April 28 ,2015 יום שלישי ט' אייר תשע"ה  

קהילת הסולם.

לכבוד הרב אדם סיני שליט"א

ברצוני להוקיר את כל פעילות הרב וקהילתו על כל מה שקיבלתי ואקבל.

לפני כשמונה שנים פגשתי לראשונה בכבוד הרב כשהקב"ה זימן אותי לשיעור בפרשת השבוע בפנימיות התורה.

התרשמתי מאד מהתכנים בשיעור, מגודל הידיעות ומצורת העברתן ע"י הרב.

מיד הבנתי שמקומי הוא בקהילה זאת.

בזמנו לא חבשתי כיפה באופן קבוע ולאחר זמן מאד קצר כשנכנסתי לקהילה החלטתי כי זו דרך היהדות ואני ואשתי החילנו 
את כל מצוות התורה עלינו ועל ביתנו.

במשך כשלוש שנים נימניתי על קהילתו של הרב תוך קיום כל הדרישות הקהילה וכל זאת ברצון ובאהבה.

ואז באה לי תקופה של חוסר עניין ועייפות מאד גדולה מפעילות זאת וביקשתי מהרב תקופת מנוחה. חששתי מאד איך יקבל 
הרב בקשה זאת. הפגישה שהיתה לי עם הרב היתה בצורה הכי נעימה שיכולה להיות בה פרשתי לפני הרב את הקשיים שלי 

והרב הבין כל זאת והפגישה הסתיימה ברוח מאד טובה. לחצנו ידיים והרב איחל לי בהצלחה.

ישבתי בבית כשנתיים עם קשר מאד קלוש עם מקצת מאד מחברי הקהילה שהיו איתי בקשר מקצועי (יש לי מעבדה בתחום 
האלקטרוניקה).

לאחר תקופת 'יובש' זאת הרגשתי מאד משועמם וחסרה לי הרגשת ה'ביחד' והקרבה לחיי הקהילה ולרב.

אזרתי אומץ והתקשרתי לאחד החברים שהיה אחראי על תחום הלוגיסטיקה ושאלתי האם אפשר להגיע פעם בשבוע לעזור 
בתחום זה. הוא חזר אלי ואמר: "יש לך את ברכת הדרך מהרב".

מאז ובמשך כארבע שנים אני מגיע לפחות פעם אחת בשבוע ואני חלק ממערך הלוגסטי של הקהילה. אני שומע הרבה את 
שיעורי הרב, אם בהקלטות או תוך כדי עבודתי שם. שיעורי הרב שהם לדעתי חובה לכל יהודי הרוצה להתקדם רוחנית הם 

עולם ומלואו, האור הטמון בהם הוא לא ניתן לתיאור אלא רק לאלו החווים אותו!!!



אני יודע ושמעתי על אנשים שעזבו בצורה לא הכי יפה כמו שקרתה אצלי, אבל לדעתי זה היה מבחירתם, הרב אינו מחזיק 
ואינו יכול להחזיק איש כנגד רצונו, מעולם לא עשה זאת ואני בטוח שגם לא יקרה דבר כזה. לפעמים אדם הרוצה להתנתק 

ובכדי לחזק בחירה זאת שלו, הוא מוצא דופי בצד שכנגד. לא כך היה אצלי.

לפני כשנה וחצי לאחר פנייה מצד הקהילה החלטנו אני ואשתי להעמיד את החנות שברשותנו הנמצאת בעירי ראשון לציון 
לרשות הקהילה ששם ילמדו את תכני הרב ואת כתביו. ברוב ערבי השבוע נלמדים שיעורי התורה בחנות זאת תוך קירוב עם 

ישראל לדרך התורה.

חתימה: אני רואה ברב מורה דרך בלימוד פנימיות התורה כמדריך לחיים נכונים וכדוגמא ומופת ליהודי הטוב. ואולי קטונתי 
מבחינה זאת שכן אין לי מספיק כלים ודרך הבעה לתאר את גדולותו של הרב ואת תרומתו לקהילה בהווה ולכל עם ישראל 

בעתיד.

בברכה.

דוד בן נון
ראשון לציון 

:<mottibari16" <mottibari16@gmail.com, מאת "12:26 2015 באפר 28בתאריך 
>
>

> שלום 
(0505423673)> אני מוטי 

> מעצב שיער מתל אביב
 2> נשוי +

> כבר חמש שנים אני נמצא בקהילת הסולם 
> מגיע פעם בשבוע לשיעור עם קבוצה של חברים 

 של אהבה ושל חיבור בין הקצוות והדעותאמיתישפועל את האמת שבא מתוך מקום  לפגוש בקהילה רב זכיתו> 
> בשיעורים נפלאים מציג את החוכמה היהודית הפנימית 

> זכיתי להכיר מקום ואנשים ששואלים ובאמת רוצים 
ה כי זה הדבר > לעשות למען הזולת אם בימים רגילים ואם בחגים הערבות ההדדית והאהבה הם אלה שמחברים את הקהיל

הנכון בעולם שבוא השנאה והאנוכיות מנסים להתעלות על הטוב 
> זה המקום השפוי והנכון בו מצאתי את הדרך 

> ובדרך הזו אני בוחר לחיות את חיי 
> אני יכול להגיד בצורה חד משמעית שאף פעם לא דחפו או לחצו עלי לעשות פעולות בכפיה הרי באהבה וברוחניות אין כפיה 

> הלוואי שכולנו עם ישראל והאנושות כולה תדע להתחבר מתוך מקום של אהבה ושמחה עם הזולת כמו בקהילת הסולם 
> בהזדמנות זו אני רוצה להגיד לרב אדם סיני ולכל חברי הקהילה תודה

 אפשרי…הכל> יחד באהבה 









לכל מען דבעי

אדם סיני ובפעילות של קהילת הסולם מזה שלוש שנים. הנני משתתף  לעיתים קרובות בשיעורי כבוד הרב 
 ברמת החומר האנושי, רמת השיעורים, בראשה,הןברצוני להביע את התרשמותי העמוקה לטובה  מהקהילה והרב העומד 

והכנסת האורחים החמה של קהילת הסולם.
בת האדם הבלתי אמצעית שמצאתי ברצוני לציין כמה הופתעתי כאדם חילוני, מהפתיחות המחשבתית, ישוב הדעת, ואה

בקהילת הסולם, אשר מבחינה אישית שינו אצלי תפיסות עבר על העולם הדתי, וקירבו אותי ליהדות בנועם ובאהבה.

קהילת הסולם היא כשושנה בין החוחים בתוך החברה  הישראלית המפולגת והמשוסעת שלנו, ועצם קיומה נוסח בי כיהודי 
ות והמדינה.ישראלי תקווה לעתיד היהד

 הסולם, ולהיווכח ביופי ובחכמה שהן מנת חלקה של קהילה מהקהילת אני ממליץ בחום לכל אחד/ת לבוא  להתרשם בעצמו 
מבורכת זו.

בכבוד רב

 דניר  רעואל



ט׳ באייר תשע״ה

לכל מען דבעי,

.התבקשתי לכתוב את התרשמותי מבית מדרש ״הסולם״ בראשות הרב אדם סיני

הכרתי את בית המדרש לפני שנים, לאחר שחבר שלי סיפר על חברו שחזר בתשובה, ועבר ללמוד בבית המדרש.
גדלתי בבית חילוני, ואינני שומר מצוות. עם זאת אני כמובן מכבד את הדת, והשיעורים של הרב בפנימיות התורה, המשלבים 

ם לי בחיים הן מבחינת תפיסה רחבה, והן מבחינה פרקטית, לימודי תורה עם חכמת נפש, מאוד מעניינים אותי, ועוזרי
.מסויימותלהתמודדויות 

לתקופה, השתתפתי בקורס של הרב, על ההתגברות על הכעס, קורס שעוזר לי עוד היום. הוצע לי להצטרף לקבוצת לימוד 
י להצטרף לשבת או שנפגשת פעם בשבוע. הצטרפתי לקבוצה למשך מספר חודשים לפגישות לימוד. מדי פעם הוצע ל

לשיעורים בשעות הלילה הקטנות. בד״כ הדבר לא עלה בידי. לא הרגשתי כל כפיה, או תחושת חוסר נעימות מצד מי 
מהחברים. להיפך, הרגשתי קבלה והכלה למרות שאיני שומר מצוות כחברי הקהילה.
טובה, הצעת עזרה, וגם תפיסה חדה של רבים מחברי הקהילה הרשימו אותי בשילוב של התמסרות למצוות, יחד עם חברות 

פנימיות התורה וכיצד היא אמורה להתבטא בחיי היומיום.
לאחר תקופה הרגשתי שלמרות החכמה הרבה שנוכחת בקהילה, אורח החיים הדתי, במחילה, פחות מתאים לי, וגם עומס 

צה, עזבתי את קבוצת הלימוד.העיסוקים בחיים, מקשה על ההשתתפות בשיעורים. לאחר ששיתפתי בכך את ראש הקבו
מעולם לא נתקלתי ביחס שלילי מצד מי מחברי הקהילה. כשמתאפשר אני שומע את שיעורי הרב שמפורסמים באינטרנט, ואני 

בטוח שאם אחזור ללמוד במקום ביום מן הימים, אזכה מכך.
הציבור ועבורי.אני שמח על בית מדרש שכזה, שמעמיד חכמה שלטעמי מיוחדת מאוד וערכה רב, עבור 

בברכה,
בוצ׳ינסקירונן 

הרצליה.

שלום

 לשלושה ואב נשוי אני רונן שמי

המדינה בשירות במקצועי עו׳ד

שנים5כ הסולם בישיבת קבלה לומד אני

 דתי או חרדי אדם אנני

. ולאנושות ישראל לעם טוב משהו מייצר קבלה שלימוד שלם בלב מאמין אבל

 לא , הפחדה לא; ( ברוחניות כפייה אין ; הישיבה של המוטו ההפך ניצול או בכפיפה נתקלתי לא מעולם

) ישועה הבטחת

.הדרך את לאדם להאיר אמור עצמו הלימוד



עצמם בכוחות ומתפרנסים עובדים כולם שאגב הישיבה אנשי את לשלב בחום ממליץ אני תפחדו אל אז

 .היישוב את שיחזקו חיים שימחת מלאי איכותיים לשכנים שתזכו ובטוח

מהכותבים אחד ולשאלת

 ,הזיכרון יום בטקס ומשתתף הצפירה דום עומד כן אני

 תודה

תודה



ד"בס

ה"התשע שנת באייר' ט

א"שליט הרבנים לכבוד

"הסולם "קהילת עזיבת



,רב שלום

". הסולם "קהילת עזיבת אודות האישי סיפורי את לספר התבקשתי. זוננפלד ליוסף נשואה, זוננפלד מרים שמי

 ליווה הרב. בקהילה קצר זמן במשך לאז נכון שהיה יוסף את שפגשתי עד שנים 4 במשך הקהילה חברת הייתי
.בחלקנו שמחים, הקהילה חברי היינו. הסנדק היה הרב, ילד לנו נולד. אותנו חיתן, שלנו השידוך את

 רציתי לא, קשה מאוד זה את קיבלתי אני. שונה לכיוון ללכת רצה. הקהילה את לעזוב החליט בעלי אחד יום 
 כך כל הייתי. כמשפחה, כזוג ובחיינו בחיי משבר היה זה. בית הרגשתי, שייכת הרגשתי. מהקהילה להיעקר
 לי אמרו והרבנית הרב. זאת לי איפשרו לא והקהילה הרב. הכל למרות בקהילה כחברה להישאר רציתי, בצער
 ומאחר. אחרת כרגע חושב והוא טוב איש הוא שבעלי, הזוגיות זה שהעיקר עבורי קשים ימים באותם פעם לא

 מהרב שמעתי לא מעולם. בכלל איתו מסכימה לא אני אם גם. מה ויהי אחריו ללכת צריכה אני, איתו והתחתנתי
 שלנו למשפחתיות, לזוגיות חיזוק דברי רק. עליו לי אמרו לא שלילי דבר שום, בסדר לא שבעלי מהרבנית או

. עליו לסמוך צריכה ושאני

. בחייהם משברים עוברים זוגות שעוד כמו המשבר את עברנו. הקהילה את שעזבנו מאז שנים 3 בדיוק כבר עברו
.בסדר והכל. בהידור ומצוות תורה שומרת יהודית משפחה חיי, בשלום, יחד חיים ואנחנו

 תורה בלימוד, בהכוונה, בעצה רווקה כשהייתי לי שעזרו, לצידי היו שתמיד ולרבנית לרב תודה אסירת אני
 בתקופת מהקהילה קיבלתי. צריכה אני אבל, לציין מביך זה. החיים מישורי בכל היהדות בדרך ובהנהגה, והלכה
 על לעמוד יכולתי שכבר עד, פעמים כמה לאביונים ומתנות דפסחא קמחא, כסף לי היה לא כשממש הרווקות
. סבתי נפטרה כאשר וגם בכורי בני כשנולד, היתר בין בי תמכו, ובגלוי בסתר לי עזרו. כספית מבחינה הרגליים
.לעיל כנזכר, ועצה הכוונה קיבלתי מקרים הרבה ובעוד

 לעזוב עמדנו כאשר ובאמת. שאצטרך במה לי לעזור מוכנים, אותי שאוהבים הבהירו והרבנית הרב העזיבה בעת
 באותה לכך ובנוסף. וקיבלתי, בעירנו ספר בתי על עצה מהרבנית ביקשתי, תקווה לפתח ולעבור גן רמת את

 עסקה והרבנית ומאחר. איי. בי. איי בשיטת האוטיסטי הספקטרום על בילדים בטיפול לעסוק התחלתי תקופה
.בזה גם לי עזרה היא, רגע לאותו נכון תקופה במשך כבר הזה בתחום

 אנשים בהם רואה אני. הרבנית ולאשתו א"שליט סיני אדם לרב לב מקרב תודה אסירת באמת אני, שוב
 מתוך, לאשתו איש ובין לחברו אדם בין וכמה כמה אחת ועל. בעולם ואחדות אהבה ומרבים שלום שרודפים

.והחסידות התורה בדרך, והבורא האדם כלפי ויושר כפיים נקיון

.הפרטים את לאמת מנת על פיזית להיפגש או אליי להתקשר ניתן

,זוננפלד מרים

323745570: זהות' מס

0503143343 נייד' מס

תקווה פתח, 100 רוטשילד

יום שלישי ט' אייר תשע"ה
2015 אפריל 28 

לכבוד
ועד הרבנים



שומרון
 

השלום והברכה,
 

                            הנדון: קהילת הסולם בראשות הרב אדם סיני – חוות דעת
 

לנוכח ההשתלחות של אנשים המבקשים להכפיש את קהילת הסולם והרב אדם סיני העומד בראשה, אנחנו רואים חובה 
וזכות כאחד להביע בפניכם את דעתנו הנחרצת המנוגדת למגמתם, במיוחד נוכח העובדה שאנו נמצאים בתקופה של אבלות 

על תלמידי רבי עקיבא שלא נהגו כבוד זה בזה.
 

בתור הורים לבן המצוי בקהילה מזה מס' שנים, אנו מבקשים לעלות על נס את פועלם הרב של הרב אדם סיני ורעיתו 
ותרומתם הנכבדה בעיצוב חייהם התורניים של בני וכלתי.

טרם היכרותו של בננו את הרב, בני אלירן טייל ברחבי העולם במגמה של חיפוש עצמי עד לנטישתו את דרך התורה וקיום 
המצוות ואת החינוך הביתי שהינו דתי לאומי.

לאחר תקופה ממושכת של חיפוש עצמי, חזר בננו ארצה ונחשף לשעורים תורניים שהעביר הרב אדם סיני באמצעות אתר 
האינטרנט, ומאז לשמחתי התקרב יותר ויותר אל הרב ואל הנהגתו המבורכת.

בפרק זמן קצר מצא מנוח לחיפושיו והחל במסכת לימודים מתמדת עם הרב אדם סיני שהעשירה את עולמו הרוחני והפנימי 
והגדילה את אושרו האישי.

הרב עודד אותו להקמת בית נאמן בישראל, תוך מתן הדרכה ועצות נבונות בכל שלב בו נדרש.
הרב חיתן את בננו ואת אחת מבנותינו, ואף פתח את שערי בית המדרש לקיום שבת חתן ופדיון הבן ללא כל תמורה, ועודד 

חברים רבים לסייע לנו בקיום השמחות.
גם מקומה של הרבנית היה משמעותי בסיוע לבניית חיים מאושרים של בני הזוג, הרבנית שימשה כדולה בלידת נכדי הראשון, 

עד אור ראשון של בוקר עמלה, ואחר כך הלכה לעבודתה, וכל זאת מתוך מסירות בלתי נתפסת, אהבת חינם וחסד אמיתי 
ברגעים כה חשובים לאמא צעירה.

חשוב לנו לציין, כי חיי בננו מתנהלים מתוך עצמאות אישית ופתיחות רבה, וללא כל תלות של הרב או הקהילה, אלא ונהפוך 
הוא, מתוך סיוע ועידוד אין סופי ברגעים של חולשה, ותמיכה ויעוץ של הרב להצלחה.

בני עבד שנים כסולן בלהקת "מבראשית", ונכון להיום מקים להקה עצמאית משלו "המבשרים" [להקת חתונות]. הוא עובד 
ימים כלילות כדי לקדם את ייעודו המקצועי, נוסע מידי פעם לחו"ל להופעות, ויחד עם זאת עולה בידו לקבוע עיתים לתורה, 

לקיים חיי קהילה עשירים ותומכים, וכמובן לקיים בית כשר ונאמן בישראל.
 

זה המקום וזה הזמן בו אנו חשים חובה להודות, לכב' הרב אדם סיני והרבנית אתי, על פועלם הרב, על תמיכתם ועזרתם יום 
וליל ללא משוא פנים וללא תמורה. 

                                                                      "תהי משכורתם שלימה מעם ה'" 
                                                                                          בכבוד רב, 

                                                     שדה רוני ואהובה
 בני 5                                                                                                                                             שד' הנציב 

ברק
  054-8192009   נ.ב. בכל שאלה או ברור אשמח לענות בטלפון 





(עד כאן הודפס)

דשמיא בסיעתא



וברכה שלום

'.ה ברוך בנות לארבע ואמא אורון לטל נשואה אני, כהן פינחס אושרית שמי

 ואני לפני חודשים כמה לשם הגיע כבר בעלי. הסולם מקהילת חלק להיות נישואי עם שנים כשמונה לפני זכיתי
.אחר זרם דרך נישואי לפני חודשים כמה גם ל"זצוק הסולם בעל רבינו של לתורתו התוודעתי

' ה בעבודת הסולם בעל של הדרכותיו את ליישם ומנסים פועלים ממש בפועל איך לחוות זכינו זו בקהילה
.החברתי ובעניין

, במטבח, המשותפת חברים העבודת את ראיתי ושם באכסניה יחד כולם חגגו שאותו הפסח לחג ישר הגעתי
 וגם שם חברותי בהמשך זה את חוויתי גם וכך. שמיים ולשם בשמחה והכל פסח של החומרות כל עם, בארוחות

. ככלל להיות של המשותפת המטרה בשביל חלקו את תרם ואחת אחד כל. מזה חלק הייתי

 ותמכו שעודדו בעיני יפה מאוד היה זה , שיעורים הרבה היו.ומדוייק חזק מאוד, שם מרכזי מאוד היה הלימוד עניין
 עצמי משל דעות והרבה שאלות המון עם לשם באתי'. ה בעבודת להתחזק אפשרות תהיה להן שגם כדי בנשים

 כל) דקדושה וחוצפה בעזות קצת לפעמים (ולהביע שאלה כל לשאול יכולה שאני  הרגשתי ביישנותי כל ועם
. והרבנית הרב מול אישי באופן וגם הקהילה מול בשיעורים גם , עמדה

 כללים עם דרך התווית, אסרטיביות, כריזמה עם, וקבוצה קהילה למנהיגי בשבילי מודל ועדין היו והרבנית הרב
 הקהילה מחברי ואחת אחד לכל ודאגה אהבה ומתוך ועד. והתורה האמת מתוך פעלו הם. ויעדים מטרות ברורים

 של לדרך שקשורים בעיניים גם, אליהם לפנות בנח מאוד הרגשתי.  שלו והכלים שלו המקום לפי אחד כל
 בדיוק הלכנו תמיד לא ואני שבעלי זאת כל עם טובה הרגשה נתנו תמיד והם , אישיים בעניינים וגם, הקהילה
.מסויימים דברים מול הסכמתנו אי את מולם הבענו ולעיתים, הקהילה של הנורמות ולפי במסלול

, ועצות ידע, תמיכה הרבה ממנה וקיבלתי, וחם קרוב יותר היה הקשר אותה ישמור' שה הרבנית מול טבעי באופן
. הבכורה ביתי גידול של הראשונה והשנה לידה, ההריון לאורך

 הם לאן שיודעים ויציבים חזקים ואמא לאבא כדוגמא עיננו לנגד עומדים היום עד שלהם והילדים והרבנית הרב
.לקהילה גם וכך. לילדיהם זאת להעביר' ה בעזרת ויודעים שלהם האמונות את פועלים, הולכים

 בסעודות, איתן טוב חיבור לי והיה שונה וסגנון מרקע אחת כל, ומתוקות מקסימות היו באמת שם החברות
 העבודה כל עם, אצלן שראיתי מה בזכות מסוגלת אני היום ועד מהן למדתי. כשכנות וגם בשיעורים, משותפות

' ה הקושי כל שעם ולגלות, הכלל עם חסד , כללית יותר מטרה למען מעצמי קצת לצאת, והילדים הבית של
 ☺מלמעלה עזרה נותן

 הולכת והייתי לקבוצה אותי צרפו תקופה אחרי, החברות של שבועיות פגישות, חברים קבוצות של עניין שם היה
 ממש מצדם התקבל וזה והפסקתי לזה מתחברת ממש לא שאני שהרגשתי שלב איזשהו היה אך קבוע באופן
.בקהילה כרגיל המשכתי ועדיין בהבנה

 שעל האמוניים היסודות ובעצם העיקר אלו אבל ואמת' ה עבודת של רוחניות הבנות הכתב על לתאר קשה
. עכשיו ופועלת חיה אני גביהן

 של בדרכו אחר למקום ולעבור הקהילה את לעזוב החלטנו  והתלבטויות עצמיים בירורים אחרי וחצי שנה לאחר
 ידידות רגשי מתוך ונפרדנו הדרך ברכת את לנו נתן אך מכך שהצטער הרב עם שיחה עשינו, הסולם בעל

 ניכר זה לדוגמא'. ה בעבודת לסולם המיוחדת מהגישה לחלק שגרירים מעין ועדין שהיינו מרגישה אני. ואהבה
' קשה' 'נח לא 'אחרות כשלחברות, שלנו הרב של שיעור אף פיספסתי לא כמעט לאדם שעברתי שמאז באיך



 את עושים אז ואמיתי חשוב דבר כאן יש. שאלה בכלל הייתה לא זו בשבילי. רצונן למרות להגיע' מסתדר לא'
 לשבת רק שהתארחה אחרי אצלה נצרבה הזאת וההבנה ההנהגה שגם טובה חברה לי יש.  ומגיעים שצריך מה
'.סולם'ב היינו כשעדין וחג

 שומר מבית אני(שנינו של התשובה בתהליך שלנו הראשונה שהתחנה' לה עצומה בהודיה אנחנו מבחינתנו
 שרירים אצלנו שבנתה סיירת של מובחרת יחידה מעין הייתה זו'. סולם'ב היתה) חילוני מבית ובעלי ומצוות תורה

 הרצון (הרע הכרת, התורה עבור ומסירות התורה פנימיות לימוד חשיבות, האמת לברור ביחס חזקים רוחניים
.ועוד הרב אחרי הליכה, במטרה דבקות, לזולת והשפעה) עצמי

 לתקן העומר ספירת של אלו בימים כולנו שנזכה, החוצה והחסידות התורה מעיינות שיפוצו לכך שנזכה רצון יהי
' ההר נגד ישראל שם ויחן 'לבחינת להגיע ונזכה, והדעות הזרמים כל בין ישראל באהבת להרבות מידותינו את

. ברחמים המשיח מלך ולביאת התורה את לקבל ונזכה אחד בלב אחד כאיש
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חברים יקרים, 

, אתם, אשר הנכם אנונימיים עבורי, כאשר אני, נותרת גם אנונימית עבורכם.לצערי הרב, כותבת מכתב זה אליכם

 המקצועי שלי אינו מאפשר לי לפנות בשם.הססטוסהלוואי ואפשר היה  אחרת, 

לקהילת הסולם הגעתי בעקבות חיפושיו של  אישי אחר לימודי קודש המתמקדים בזוהר ובקבלה  להרגיע נפשו ולקרבו אל 
עולם האמת.

 אמונהופתוחים,חדורי שדי חששתי, ברגע שהתקרבתי יותר ויותר, גיליתי חבורת אנשים חמים הגם

 לדבר ותאוויםושליחי מצווה. זוגות ובודדים, משפחות , מבוגרים וצעירים, נשים וגברים, אקדמאיים ו"עמך", צנועים 
ם סיני בשקיקה. ולעשות, מחפשים דרכם אל תורת ה' וגומאים את דברי כבוד הרב אדאחד..ללמוד



 של הקהילה הוא בלימודים האינטנסיביים היומיומיים המהווים מקור לדברי אלוקים חיים  , כמו גם,היחוד

.בינהם היחודיהקשר והחיבור 

 החברתית והעשיההקהילה פתוחה לכל אורח ודורש, לכל מתעניין וסקרן, הגעתי וצללתי אל עומקי הלמידה 

המעשירה והאוהבת.

כארבע שנים אחרי, אני כבר לא ממש "חברה" פנימית בקהילה אלא אורחת שבאה והולכת כאוות נפשי.כיום, 

מאחר ואני מתגוררת  בעיר מרוחקת מהמרכז, כמו גם, שבעלי ואני היינו במצוקה קשה בקשר ביננו , חשתי שאיני יכולה 
 לעומק ולהגיע לכלל הפעילויות השוטפות. מחוייבתלהיות 

 חברתי , חג כזה או אחר ומדי פעם עומדת בקשר עם חברות לארוע לפעם אני מבליחה להתארח לשבת, עם זאת, מפעם
שעימם יצרתי קשר מדהים וחם.

 או לצאת ממנה!להכנסמעולם , מעולם, מעולם, לא חשבתי על הקהילה כ"כת" או כמסגרת שמפחיד 

 ובכל פעם שאני מגיעה, זרועות החברותבואי ולכתי מלווים תמיד בהחלטה בלעדית ועצמאית שלי ושלי בלבד

פתוחות לקראתי  כמו לא עברו שבועות וחודשים.....

אין ולא קיים שהתנהלות הקהילה  אשר דוגלת בדרך בעל הסולם ובתורתנו הקדושה תחייב ותכפה על אדם את אשר הקב"ה 
נתן לנו שנבחר בחופשיות ונעשה צעד מעצמנו ..."ובחרת בחיים"....

אדם סיני, תמיד במאור פנים הבהיר שנוכחותי חשובה ורצויה, הרב משמש דוגמא אישית מופתיתכבוד הרב 

 את חשיבות החיבור והאהבה, את חשיבות הקשר בין האדם לבורא והאדם לחברו , לעולם, כבחירה של האדם לשגרר
 הרצון - הוא התיקון שלנו מרצון בסיסי עצמו....זוהי השותפות ! מרצון....שהרי כל השיח הקבלי סביב הציר המרכזי בחיינו -

שלנו לקבל לעצמנו ....שנהפוך את הצורה לרצון לקבל במטרה להשפיע ולתת לזולתנו....זה בדיוק התרגיל של השוואת 
 שינתן'...הכיצד יתכן מסר אוהב וחופשי וכו אתה...חנון..אף הוא רחום..מההצורה לבורא....מה הוא רחום, אף אתה היה 

ל חכם שעיניו בראשו היה חש בפער ונמלט...בכפיה ? כ

 לביחדאני "יושבת על הגדר" מסיבותיי ושמחה לראות שחבריי מהקהילה מתארגנים בכל אשר להם לנוע ולשדרג חיי האמונה 
חזק יותר, לקידוש השם נרחב ומגובש יותר...כאשר הדלת תמיד , אבל תמיד, פתוחה ונעה על צירה בחופשיות הן פנימה והן 

וצה לפי הבנת המצטרף , המגשש, הסקרן או החבר....הח

 שדומה ל"כת" מגוחכת ומוציאה דברים מהקשרם....המחוייבותהתפיסה של 

ידוע לנו שהבורא מדקדק עם הצדיקים כחוט השערה.....ברור שזה מכיוון שהתקרבו אליו....כל דבר שהתקרבת אליו מוקפד 
 ! מחוייבותו? המנין..) לסטודנט מן יותר...מה ההבדל בין סטודנט חופשי (שומע.

 למסגרת...כדי שנדע להתקרב והמחוייבותהרב בהחלט יודע לחנך ! לחנך ולא לכפות...לחנך ולהסביר את חשיבות המסגרת 
 לכבד ברית ולא לפרקה מכל להפריד..ללמוד ולפתח השקפה יציבה  וחסינה....ללמוד לחבר ולא אמוניתיותר ויותר מבחינה 

ות....יתכן ולא כולנו מסוגלים לעמוד בציפיות אלה מעצמנו והתגובה לכך הינה בריחה רחוקה ולעתים, באופן סממן פרטי
 והכפשה....קיצוני,הכחשה

 מבוססת כיום על לימודיי  וחוויותיי מתקופת היותי בקהילה , חבה אני לרב ,לדרך ולחברים את העומק האמוניתכל השקפתי 
לים שקיבלתי ....והקשר, את הבינה היציבה והכ



אישית, ינקתי ולמדתי ועדיין ! לומדת רבות משיעורי הרב , מבקרת בקהילה  ובקשר עם חבריה...

 במהירה בשורשם .....יימתקו והדינים ושהנסיונותמאחלת להם דרך צלחה בצופים 

ברוכים תהיו !!             

."נ" ,עמכם 'ה יהי ,הלב מכל הצלחה וברכת רב בכבוד                                                                  




